
PROTOKÓŁ   Nr   XXVIII/2013 
z  posiedzenia  Rady  Gminy  Wijewo odbytego w dniu 

05  kwietnia   2013 r. 
==================================================== 
 
 

W  posiedzeniu  udział  wzięli  : 
Członkowie rady zgodnie z listą  obecności.    
                                                            Lista obecności stanowi zał. Nr 1 
oraz  
Sołtysi zgodnie z lista obecności.  
                                                            Lista obecności stanowi zał. Nr 2 
Porządek posiedzenia :  
 
1.   Otwarcie 
2.  Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

   3.  Interpelacje radnych. 
   4.  Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi  
     w 2012 roku. 
6.   Podjęcie uchwał w sprawie : 
      1/ zmieniająca Uchwałę Nr XXVI/202/2013 Rady Gminy Wijewo z dnia 30 stycznia 2013 r.  
          w sprawie przyjęcia  „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy  
          Wijewo”. 
      2/ zmiany budżetu na 2013 rok, 
      3/  zmiany „Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wijewo na lata 2013 – 2023,   
  7.   Zapytania i wolne wnioski. 
  8.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
  9.  Zakończenie. 
 
Ad. pkt. 1 
 

Obradom XXVIII Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Wijewo Pan Stanisław 
Kasperski. Na wstępie powitał obecnych na sali członków rady, sołtysów oraz zaproszonych 
gości.  
Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad. Wobec braku uwag poddał porządek 
obrad pod głosowanie, który został przyjęty bez uwag. 
Na podstawie listy obecności stwierdził, że na 15 radnych obecnych jest 15 wobec czego 
podejmowane uchwały będą prawomocne. 
 
Ad. pkt. 2 
 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że w opinii Wiceprzewodniczącego protokół 
z poprzedniego posiedzenia odpowiada przebiegowi obrad i zawiera wszystkie tematy jakie były 
poruszone. Wobec powyższego zaproponował, aby protokół z poprzedniego posiedzenia przyjąć 
bez czytania. 
Do złożonej propozycji nie wniesiono uwag. 
Protokół z poprzedniego posiedzenia przyjęty został  bez czytania – jednogłośnie. 
 
Ad. pkt. 3 
 
Radna Pani Joanna Miś – ponowiła sprawek remontu parkingu przy Ośrodku Zdrowia. 
Zwiększona zachorowalność społeczeństwa powoduje, że samochody parkują na ulicy co 
stwarza zagrożenie i utrudnia przejazd, 
Radny Pan Sławomir Zając -  odcinek drogi od Brenna do lasku w kierunku Zaborówca wymaga 
pilnej naprawy. 
 



Ad. pkt. 4 
 
Sprawozdanie z działalności gminy we okresie miedzysesyjnym złożył Wójt Pan Ireneusz Zając. 
Poinformował, że w dniu: 
20.03 – odbyło się kolejne zebranie wiejskie tym razem w Zaborówcu. Głównym tematem 
spotkania była oczywiście  ustawa śmieciowa, 
21.03 – odbyło się zebranie wiejskie w Brennie. Frekwencja dopisała, tematem spotkania były 
sprawy bieżące oraz gospodarka śmieciami. 
22.03 – odbyło się walce zebranie Organizacji Turystycznej Leszno region.  Przewidziana jest 
jedna z organizowanych imprez na terenie gminy Wijewo, nie zdecydowano jeszcze jakiego typu 
to będzie impreza, 
     - odbyło się zebranie wiejskie w Radomyślu, 
25.03 – zebranie wiejskie w Przylesiu odbyło się w wigwamie. Pomimo aury zimowej było ciepło 
i sympatycznie, 
26.03 – odbyło się walne zebranie MZO w Trzebani, podsumowujące działalność za 2012 rok. 
Z obecnych obliczeń wynika, że zarabia na siebie i na razie dokładać nie trzeba, 
          - swoje walne zebranie odbył również Związek Komunalny Gmin Regionu Leszczyńskiego. 
Wystąpiłem z propozycja, którą poparło kilku wójtów i burmistrzów, aby zmienić uchwałę 
śmieciowa. Zwróciłem uwagi na wielkości opłat od nieruchomości niezabudowanych (od 
zakładów rzemieślniczych, szkół i przedszkoli) która nie odpowiada realnym potrzebom, w 
zabezpieczenie  w pojemniki naśmieci. 
Aby zmienić uchwałę musi być podjęta uchwała przez Rade Gminy, zaopiniowana przez nadzór 
Wojewody i opublikowana w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. Jest to dość 
czasochłonny proces dlatego zwołanie sesji nastąpiło w trybie pilnym. Deklaracje zostały już 
złożone ale jest jeszcze czas na ich zmianę. Jeśli zmienimy częstotliwość odbioru mogą ulec 
zmniejszeniu dochody z tego tytułu. 
        - odbyło się ostatnie na terenie gminy zebranie wiejskie w Miastku, 
27. 03 – uczestniczyłem w posiedzeniu kluby parlamentarnego PSL, gdzie zostałem zaproszony  
jako Wójt gmin w których co najmniej 50 % terenu leży w strefie chronionej. Otrzymałem 
możliwość wystąpienia w którym przekazałem nasze uwagi i wątpliwości wynikające z pracy na 
takim terenie. Opracowanie planu zagospodarowania na terenach chronionych kosztuje nas od 
3-4 razy więcej z powodu dodatkowych wymagań potwierdzających brak szkodliwości na 
środowisko.  Klub parlamentarny PSL wystąpił  z propozycja przyznania tym gminom subwencje 
środowiskową, byłoby to za 1 ha parku 160 zł. i za Naturę 2000 - 80 zł. Dla naszej gminy byłoby 
to kwota  ok. 480 tys. zł/rocznie. 
       - odbyło się walce zebranie MZWiKW we Wschowie  gdzie zebrano się aby podjąć uchwalę 
w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. Reprezentował nasza gminę Pan Józef Pukacki. 
28.03 – spotkałem się z dyr. Zespołu Szkół w Brennie Panią Dorota Wolniczak. Ostatnia kontrola 
z Kuratorium Oświaty stwierdziła, że klasa specjalna przy gimnazjum powinna być zlikwidowana 
ponieważ nie spełnia  wszystkich kryteriów ustawowych. Klasa powinna liczyć 11 osób, ze 
względu na dobro tych dzieci wyraziłem zgodę na klasę 9 osobowa. Zgodnie z przepisami klasie 
można utworzyć kiedy w klasie jest 11 osób wymagających specjalnego toku nauczania. 
    - odbyła się sesja Rady Powiatu leszczyńskiego, 
29.03 – odbyło się spotkanie robocze ze Starosta Leszczyńskim. Rozmawialiśmy na temat 
finansowania części dotyczącej LIDERA. oraz remontu dróg powiatowych, 
02.04 – spotkałem się z Zarządem OSP Wijewo. Rozmawialiśmy na temat  organizacji zawodów 
strażackich oraz obchodach Floriana. 
   - odbył się przetarg na adaptacje budynku socjalnego na Brennie Ostrowie. Kosztorys 
inwestorski  wynosił 30 162 zł. Złożono 3 oferty  EKA BUD z Leszna, Zakład  Murarski Kowalik z 
Górki Duchownej oraz AS BUD z Brenna . Ze względu na wartość kosztorysowa wybrano ofertę 
firmy z Leszna. 
03.04 – odbyło się spotkanie w sprawie kanalizacji z udziałem, wykonawcy oraz projektanta i 
inspektorem nadzoru.  
    -  Dyrektor Przedszkola Pani Dorota Wolniczak poinformowała mnie,  że kończy się nabór do 
przedszkola. Obowiązek przedszkolny objęte są obecnie też dzieci 5 letnie. Obecnie w 
przedszkolu mamy 125 miejsc, a obowiązkiem objętych jest 112 dzieci. Pozostaje nam 
dodatkowo 13 miejsc dla 3 i 4 latków na pierwsza zmianę. Chętnych jest 191 dzieci.  



   -  zostałem zaproszony na posiedzenie zarządu OSP Brenno, gdzie głównym tematem był 
zakup samochodu. Temat ten budzi wiele emocji. Jeśli jednostka chce dokonać jakiegokolwiek 
zakupu może to zrobić przy 50 % dotacji. Jeśli zakupu dokonuje gmina to płaci 100 % wartości. 
Jeśli jednostka planuje kupić cokolwiek z wyposażenia to ona musi wystąpić o dotację. W trakcie 
rozmowy zapewniłem, że z budżetu gminy dotacja wyniesie 50 tys. zł.,  ewentualnie w 
najlepszym przypadku 70 tys. zł. Decyzja o przekazaniu tej kwoty należy do Rady Gminy.  
04.04 – spotkałem się z rodzicami klasy specjalnej w Brennie. Koszty dowozu dzieci do innych 
placówek musi pokryć gmina. Najkorzystniej byłoby skorzystać z placówki w Rydzynie ponieważ 
jest to placówka prowadzona  przez powiat leszczyński. 
 
Ad. pkt.5 
 
Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi 
przedstawił przewodniczący obrad, 
Sprawozdanie stanowi zał. Nr 3 do protokołu,. 
 
Ad. pkt. 6 
 
1/ projekt uchwały zmieniający Uchwałę Nr XXVI/202/2013 Rady Gminy Wijewo z dnia  
    30 stycznia 2013 r. w sprawie przyjęcia  „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na  
    terenie Gminy Wijewo”. 
Zastępca Wójta Pan Janusz Chodorowski – skąd wynikła potrzeba zmiany w regulaminie 
wyjaśnił już wcześniej Pan Wójt. Regulamin utrzymania czystości na terenie gminy został 
opublikowany w Dz, Urz,  12 marca 2013 roku pod poz. 2121, gdzie w § 14 ust. 3, pkt. 1 brzmi, 
że odbiór odpadów nie segregowanych z nieruchomości  niezamieszkałej będzie prowadzony 
„nie rzadziej niż raz w tygodniu” obecnie zapis będzie brzmiał „nie rzadziej niż raz w miesiącu”. 
Radny Pan Alojzy Wolniczak – czy zmiana ta zakłada, że rzemieślnicy będą płacili tylko za 
1kontener w miesiącu. 
Wójt Pan Ireneusz Zając – w złożonych deklaracjach określali państwo sposób zbiórki i kwotę 
należna za odbiór śmieci płatną z góry. Częstotliwość odbioru ustala się samemu. Na 
nieruchomościach niezamieszkałych nie było obowiązku segregowania, w szkole gdzie dzieci 
powinny uczyć się segregacji wrzucano wszystko do jednego pojemnika. Postanowiliśmy, że 
część dzwonów po ich likwidacji w terenie zostanie  umieszczona w szkołach, aby wpajać 
segregację pomimo, że płacić będziemy za odbiór sami. 
Do treści uchwały nie wniesiono poprawek.  
Zastępca Wójta Pan Janusz Chodorowski - z terenu zakładu rzemieślniczego odpady 
segregowane usuwa się we własnym zakresie. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XXVIII/ 212/2013 zmieniający Uchwałę Nr XXVI/202/2013 Rady 
Gminy Wijewo z dnia  30 stycznia 2013 r. w sprawie przyjęcia  „Regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie Gminy Wijewo” podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. Nr 4 
 
2/ projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2013 rok, 
Skarbnik – wyjaśniła, że zmiana dotyczy przeniesienia wydatków w kwocie  50 tys. z rezerwy 
ogólnej na udzielenie dotacji celowej – na zakup samochody dla OSP W Brennie. Przeniesienie 
to zmienia również inne załączniki dot. dotacji, inwestycji. 
Przewodniczący obrad przedstawił pismo jednostki OSP w Brennie w sprawie obchodów 80 lecia 
jednostki, zakupu samochodu bojowego lekkiego oraz dofinansowania jego zakupu. 
Do treści uchwały nie wniesiono poprawek.  
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XXVIII/ 213/2013 w sprawie zmiany budżetu na 2013 rok 
podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. Nr 5-6 
 
 
 
 
 



3/  projekt uchwały w sprawie zmiany „Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wijewo na lata  
     2013 – 2023,   
Skarbnik – poinformowała, że dokonuje się zmiany brzmienie § 1 pkt. 2 dotyczących wykazu 
wieloletnich przedsięwzięć. Załączniki Nr 1 jest taki sam tylko w innej formie zgodnie z nowym 
rozporządzeniem ujednolicającym  kształt i zawartość tabeli. 
Do treści uchwały nie wniesiono poprawek.  
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XXVIII/ 214/2013 w sprawie zmiany „Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Wijewo na lata 2013 – 2023,  podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. Nr 7 
 
Ad pkt. 7 
 
1/ Przewodniczący obrad odczytał informacje Wójta Gminy w sprawie umorzeń i odroczeń  
należności pieniężnych o charakterze cywilno pranych  w przypadkach uzasadnionych interesem 
dłużnika za 2012 rok. Informacja  ma charakter negatywny, w okresie sprawozdawczym nie 
złożono wniosku o umorzenie, odroczenie należności wobec gminy. 
Wójt Pan Ireneusz Zając -  każde działanie dotyczące odroczenia, umorzenia  czy rozłożenia na 
raty jest ulgą.. Wnioski są składane, ale o udzielonej uldze decydują dokumenty a nie faktyczna 
sytuacja danej rodziny. 
 
2/ Przewodniczący rady Gminy odczytał odpowiedz WZMiUW w Poznaniu dotyczące interpelacji 
w sprawie kanału w Wieleniu i podtapiania łąk na terenie gminy. 
Radny Pan Henryk Rygusik – zgłosił nie świecąca pampę w Potrzebowie przy posesji P. 
Kaczmarka. 
Radny pan Alojzy Wolniczak  
1/ po zimie pozostały kupki z piaskiem są już z kilku lat , nie wygląda to dobrze stare są 
pozarastane, 
2/ czy można na dalszej części drogi na Ostrów utwardzić część przy krawężniku poprzez 
wybranie ziemi i zabetonowanie. Rośnie tam zielsko i brzydko to wygląda. 
3/ kiedy zostaną zamontowane znaki  drogowe na skrzyżowaniu ul. Wschowska i Polna, 
Radny Pan Edwin Wojciech – poprał wniosek o uporządkowanie placu przy Ośrodku Zdrowia, 
który był składany już nie raz, 
Radny Pan Radosław Zamiatała – uważam, że sprawa zakupu samochodu przez OSP została 
wyjaśniona dobrze. Myślę, że OSP Wijewo będzie starało się również o nowy samochód i złoży 
wniosek o dofinansowanie ile wówczas będziemy mogli dofinansować, 
Wójt Pan Ireneusz Zając – jak zrobiło się głośno w sprawie samochodu dla Brenna jednostka w 
Wijewie również złożyla taki wniosek. Wyjaśniłem, że gmina dołoży ale tylko 50 tys. tyle co do 
OSP Brenno.  
Zastępca Wójta Pan Janusz Chodorowski – poinformował, jak sprawa zakupu samochodu 
została załatwiona w Lipnie.  Podobnie jak Brenno otrzymali 50 % dotacji z ZW OSP. Pozostałe 
pieniądze pozyskali z: 
- gminy 50 tys. , 
-  powiatu. 50 tys z. , 
-  Ośrodka Ruchu drogowego, 
- Funduszu Ochrony Środowiska, 
-  Strażacy zrezygnowali z ekwiwalentu za zdarzenia, 
-  rozdawali prośby z Nr konta o wpłaty gdzie zebrali znacząca kwotę, 
- agitowano do wpłaty 1 % podatku. 
Radny Pan Ryszard Woźniak - jak wynika z odpowiedzi z WZMiUW gmina Przemęt 
i Włoszakowice decydują o naszych wodach. Oni wymagają wysokiej wody aby można 
przejechać kajakiem a my się topimy i nie można wjechać na łąki. Jeśli tak ma być to niech nam 
zapłacą odszkodowanie, 
Sołtys Pan Marian Białas – droga Staroleszczyńska  wymaga uwagi. Bobry podmywają brzeg 
a droga jest coraz węższa. Zakręt pod górę jest coraz węższa, należy wyciąć krzewy, 
 
 
 



Ad. pkt. 8 
 
Wójt Pan Ireneusz Zając udzielił  odpowiedzi na : 
Interpelacje: 
1/ w utwardzeniu placu przy ośrodku zdrowia przeszkadzają garaże, które czekają na rozbiórkę. 
2/ w sprawie remontu drogi skierujemy wniosek do ZDP. 
Wnioski 
1/ lampa zostanie zgłoszona, 
2/ przymierzałem się do ustawienia plastykowych pojemników na piasek, który można mieszać 
z sola. Zorganizujemy ekip i pozbiera stare kupki żwiru. Jak będą pojemniki to można tylko 
uzupełniać. 
3/ chwasty przy krawężniku możemy wyciąć ale czy możemy położyć beton na nie swoim. 
Pojedziemy i zobaczymy co można zrobić, 
4/ ustawienie znaku wzmaga zrobić projekt organizacji ruchu i zatwierdzenia prymy ZDP, 
5/ Włoszakowice i Przemęt maja zastawki pewnie dlatego decydują. Bardzo chętnie podpisze 
wniosek o odszkodowanie z powodu podtopień, 
6/ z bobrami dopiero kłopoty się zaczynają. Prawdopodobnie nie są to nasze bobry tylko 
kanadyjskie i nie powinny podlegać ochronie ponieważ ochronie podlega rodzima przyrodę.  
Uważam, że organizacje rolnicze powinny w tym kierunku zadziałać aby udowodnić, że to nie 
jest nasz rodzimy tylko został sprowadzony. 
Wyślemy pracowników aby stwierdzić zakres prac wymagany do udrożnienia 
ul. Staroleszczyńskiej. 
 
 
Ad. pkt.  9 
 
Przewodniczący obrad uznał porządek XXVIII sesji za wyczerpany. Podziękował za udział 
i zakończył obrady. 
 
                                                                                                Przewodniczący  obrad 
 
                                                                                                    Stanisław Kasperski 
 
 
 
 
 


